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Mevrouw de voorzitter, geachte dames en heren, 

 

Dit is de laatste begrotingsbehandeling van deze Raad. De twee colleges die deze raadsperiode 

hebben bestuurd, hebben veel gedaan voor Leiderdorp. De afgelopen periode zijn er veel zaken 

bereikt waar wij de hand van het CDA in herkennen. Het CDA ziet dat dit college Leiderdorp 

financieel netjes wil beheren, maar dat er per bezuiniging kritisch is gekeken of het echt nodig is. 

Zeker voor het versoberen van voorzieningen, zoals het stopzetten van voorzieningen als de 

kinderboerderij, geldt dat we het alleen moeten doen als het strikt noodzakelijk is. Een aantal 

bezuinigingen van scenario 1 uit 2015 zijn doorgevoerd, maar gelukkig lang niet allemaal. Er zijn een 

aantal bezuinigingen teruggedraaid, en er worden gericht investeringen gedaan. Leiderdorp ligt er 

beter bij dan in 2015.  

 

De uitvoering van de sportnota wordt niet in een rigide tempo in gang gezet, maar met maatwerk en 

oog voor wat een vereniging kan dragen. 

RCL heeft met een garantstelling van de gemeente en verschillende maatwerkvoorzieningen de start 

kunnen maken met de zo gewenste bouw van hun clubhuis. 

De behoorlijk risicovolle operatie om het Zijlkwartier droge voeten te geven, is goed afgerond. De 

openbare ruimte is verbeterd, en Leiderdorpers hebben massaal meegedaan om ook hun eigen 

tuinen en achterpaden te verbeteren. 

Na jarenlange verslechtering van de staat van het openbaar groen zijn vanaf vorig jaar weer gericht 

investeringen gedaan. We zien daar de eerste resultaten van, er wordt meer geveegd, en dat is een 

eerste stap om de openbare ruimte er beter uit te laten zien.  

De advertenties van Gemeente Aan Huis blijven in het Leiderdorps weekblad verschijnen, zodat 

iedereen die niet de beschikking heeft over internet, toch kan lezen wat de gemeente communiceert 

aan haar inwoners. 

Het minimabeleid was eerst 110%, nu 120%, en dat blijft wat ons betreft ook zo. 

 

En nu over de begroting die voorligt: 

Wij zouden voor de toegankelijkheid van onze programmabegroting graag iets willen toevoegen. Het 

is voor de gemiddelde inwoner niet een fijn stuk om te lezen. Kunnen we niet voortaan, in goed 

Nederlands, een Infographic, oftewel grafische presentatie, laten maken? Een kleurrijk overzicht met 

inkomsten en uitgaven duidelijk in beeld. Veel gemeenten bieden dit al aan en wij komen met een 

motie. 

 

Jeugdhulp 

Het afgelopen jaar hebben we stijgende kosten gezien voor de jeugdhulp en dat neemt niet af. Er is 

veel minder geld vanuit het Rijk beschikbaar, we hebben in Leiderdorp 3% meer jeugdhulp dan het 

landelijk gemiddelde, en de transformatie bij de zorgaanbieders verloopt in een zeer langzaam 

tempo. Er is voor 2018 extra geld in de begroting opgenomen en daar zijn we het zeer mee eens. Er 

moet zorg worden geboden aan die kinderen die het hard nodig hebben. Maar we blijven het wel 

kritisch volgen, ook in Leiderdorp is er op een gegeven moment geen extra geld meer beschikbaar en 

wat moeten we dan? Wij geven het college daarbij het volgende mee: 

1. Het is heel belangrijk dat het Jeugd- en Gezinsteam goed op peil blijft. Als er wachtlijsten zijn 

bij specialistische aanbieders, moeten zij overbruggingszorg geven. We vragen het college 

goed de vinger aan de pols te houden of zij hun werk aankunnen. Wat ons betreft wordt 

steeds meer hulp dichtbij in de eerste lijn door hen aangeboden. 
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2. Huisartsen in onze regio verwijzen nog heel veel naar specialistische jeugdhulp. Andere 

gemeenten hebben goede ervaringen met één dag in de week per huisartsenpraktijk een 

hulpverlener toe te voegen, die daarmee veel verwijzingen naar de specialistische hulp 

afvangt. Is dat niet zo’n transformatie, zo’n investering waarvan de baten op langere termijn 

te verwachten zijn? 

 

Wij willen bij dit punt graag nog even benoemen dat er met de Leiderdorpse jeugd ook veel goed 

gaat. Wij willen dit jaarlijks extra waarderen met de uitreiking van een “jongerenlintje”. 

Hiermee willen wij de positieve inzet van jeugdigen bij alle soorten van vrijwilligerswerk,  of 
activiteiten op een breed maatschappelijk gebied, extra onder de aandacht brengen. 
Wij komen met een motie. 
 

Welzijn  

Om te voorkomen dat kinderen en pubers in een jeugdzorgtraject terecht komen, is bewezen dat 

preventie heel belangrijk is. Het jongerenwelzijnswerk SCW in Leiderdorp speelt bij de preventieve 

maatregelen een belangrijke rol, vooral voor jeugdigen en pubers. Vrijwilligers en professionele 

krachten doen dit samen.  

Ook ouderen zijn in Leiderdorp op welzijnsgebied goed bedeeld. Vele vrijwilligers van Pluspunt zetten 

zich hier samen met professionele krachten voor in. Vaak zijn deze vrijwilligers zelf ook ontzettend 

dankbaar dat zij een fijne dagbesteding hebben. Zij voelen zich thuis bij hun club en zetten zich daar 

volop voor in, en geven zo weer aandacht aan andere ouderen die graag iets leuks ondernemen, 

maar dat niet alleen kunnen of willen doen. 

We snappen dat om de Sociale Agenda uit te kunnen voeren, er op welzijnsgebied meer vraaggericht 

gewerkt zal gaan worden, en we snappen dat er meer doelgroepen zijn dan alleen jongeren en 

ouderen. Maar, mede vanwege het belangrijke werk van SCW en Pluspunt, volgt het CDA de 

beweging van vernieuwing van het welzijnswerk kritisch. We geven het college het volgende mee: 

1. De oorspronkelijke bezuiniging is wat ons betreft om in de directiefuncties van de twee 

organisaties meer efficiency te brengen. Niet meer en niet minder. 

2. Nu zijn veel vrijwilligers bij SCW en Pluspunt betrokken. Realiseert het college zich dat een 

eventuele organisatiewijziging met een ander profiel een risico kan vormen voor de 

continuïteit, en daarmee voor de betrokkenheid van vrijwilligers? 

3. We krijgen de indruk dat overwogen wordt het welzijnswerk aan te besteden. Wat ons 

betreft een slecht plan. Een aanbesteding kan opleveren dat een hele nieuwe speler, die niet 

geworteld is in Leiderdorp, het welzijnswerk gaat overnemen. Graag een toezegging van het 

college dat dit niet de bedoeling is, en dat het welzijnswerk geen onderwerp wordt van een 

aanbesteding. 

 

Voorhoflaan  

 
De bewoners en omwonenden van de Voorhoflaan wachten al jaren op de aanpak van deze straat. 
Het college is duidelijk geweest, eerst het werk aan het Engelendaal afronden, dan kijken wat de 
effecten zijn, en vervolgens aan de slag op de Voorhoflaan. Mijn fractie vindt dat er lang genoeg 
gewacht is. We begrijpen dat in 2017 met omwonenden varianten worden uitgewerkt. Fijn dat dit 
zorgvuldig gebeurt, maar houd er vooral de vaart in! We gaan er van uit dat eind 2017 de schop in de 
grond kan aan de Voorhoflaan. Graag een toezegging van de wethouder op dat punt. 
 

Dit was een citaat uit mijn betoog van vorig jaar. 

We zijn het wachten beu. Bewoners zijn dat ook, zij hebben het gevoel aan het lijntje te worden 

gehouden. Wanneer gaat de schop in de grond en gaat er wat gebeuren? Graag reactie van college. 
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Leyhof 

CDA is het eens met de aanpak van de Leyhof, daar moet echt iets gebeuren. Wij snappen dat dit 

veel geld kost, en gaan daarmee akkoord. We willen wel iets meegeven. 

Als er opgehoogd gaat worden op en rondom de speeltuinen, zorg dan dat er op diezelfde plaatsen 

weer een goede speeltuin voor terugkomt, met deugdelijke speeltoestellen die de tand des tijds wel 

kunnen doorstaan (en niet zoals we hier en daar zien: boomstronken die na een poosje wegrotten, of 

lelijke betonnen elementen waarlangs het gras niet weg te maaien valt). Betrek buurtbewoners, 

kinderen, ouders en grootouders bij het maken van een plan en denk aan de communicatie. 

 

Groen en openbare ruimte 

Het CDA juicht het toe dat het Vlikoterrein wordt ingericht als groengebied met bijenzone. Het zou 

mooi zijn als onze gemeente biodiversiteit niet alleen stimuleert in onze ommelanden, maar ook in 

de bebouwde kom.  

Wij zijn benieuwd naar de conceptbeheerplannen van de polders (Boterhuis, Achthoven, Munikken). 

Wij horen graag van het college. 

Wij zijn blij met de extra middelen voor onderhoud openbaar groen en onkruidbestrijding. In een 

aparte brief heeft het college een toelichting gegeven op de inzet van extra middelen voor vegen, 

maar bijvoorbeeld ook voor het planten van stinzen en bollen. Graag wel de aandacht houden bij het 

bewaken van werk (vooral onkruidverwijdering) dat door derden wordt gedaan, we hebben niet het 

idee dat dit al optimaal gebeurt.  

 

Oud papier 

In het kader van duurzaamheid willen wij de aandacht vestigen op de verenigingen die oud papier 

inzamelen en daar subsidie voor krijgen. Zolang in 2018 er alleen nog sprake is van 2 pilots met 

omgekeerd afval inzamelen, gaan de verenigingen op de oude voet verder. Zolang er met de 

verenigingen geen nieuwe afspraken zijn gemaakt, kan wat ons betreft de huidige subsidieregeling 

niet worden stopgezet, en daarom vragen wij het college of dit kan doorlopen in 2018. Ook voor 

nieuwe maatregelen omtrent het inzamelen van oud papier moet het college goed in het 

achterhoofd houden dat maatschappelijke partners zoals verenigingen en sportclubs essentieel zijn 

in hun bijdrage aan een duurzame samenleving. Duurzaamheid is iets wat we met elkaar doen.  

We komen met een motie. 

 

Voorzitter, morgen is de dag van de mantelzorg. De CDA fractie wenst mantelzorgers en vrijwilligers 

in Leiderdorp, en alle anderen die zich binnen en buiten dit gemeentehuis inzetten voor ons dorp, 

Gods zegen toe bij hun enorme inzet! 

 

 


